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Förhindrad att närvara 
Carl Rönnow (M)  

 

Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 125 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 126 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 8/2014 från nämndens samman-

träde 2014-11-18 som justerats 2014-11-21 

 

 

§ 127 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Ledamoten Jennie Hansson Åkerlind (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans 

med ledamoten Billy Östh (M) 

 

 

§ 128 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  

 

A. Chefsbeslut – inköp av Safepaymaskiner, dnr 013-996-2014. 
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B. Chefsbeslut – Studieresa till Bryssel, dnr 013-994-2014. 

C. Chefsbeslut – beställning av projektering och förfrågningsunderlag 

vattenreningsanläggning Skärholmen och Tensta sim- och idrottshall, dnr 013-

1055-2014 

D. Chefsbeslut – inköp av traktor, dnr 013-1076-2014. 

E. Chefsbeslut – taktila tavlor till sim- och idrottshallar, dnr 013-1075-2014. 

F. Chefsbeslut – komplettering och tillgänglighetsanpassning av befintligt utegym 

Eriksdal, dnr 013-1077-2014. 

G. Chefsbeslut – inköp av idrottsutrustning till Sätrahallen, dnr 013-1078-2014. 

 

 

§ 129 
Övriga anmälningsärenden 
 

Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 

 

A. Ansökan om fiskevårdsbidrag, dnr 422-1065-2014. 

B. Granskningsrapport Mälarhöjden Bredäng Hockey, dnr 124-1088-2014. 

 

 

§ 130 
Månadsrapport för november 2014 
Dnr: 101-1211-2013. 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per november grundar sig på bokslut 2013, kända förändrin-

gar samt utfall till och med november samt de genomgångar som hölls med samtliga enheter i 

samband med tertialrapport 2. Årsprognosen, efter resultatdispositioner och beräknad budget-

justering, innebär ingen avvikelse jämfört med budget. 

 

Jämfört med prognosen som gjordes per oktober har vissa förändringar gjorts. Den största 

förändringen är att intäktsprognosen för planhyror sänkts. Sänkningen avser främst idrotts-

hallar. Samtidigt har prognosen för planhyror avseende idrottsplatser i innerstaden ökats. Där-

utöver har kostnadsprognosen för IT-kostnader sänkts jämfört med prognosen i oktober. I öv-

rigt har endast marginella förändringar av vissa intäkts- och kostnadsposter gjorts.  
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Intäkterna från sim- och idrottshallarnas försäljning för november månad har minskat med  

0,5 mnkr jämfört med 2013, större delen av minskningen avser Kronobergsbadet, som är 

stängt för renovering. 

  

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet avseende energikostnadsutvecklingen 

och intäktsutvecklingen under året.  

 

Inom idrottsnämndens investeringsbudget redovisas ett underskott om 2,0 mnkr, vilket mot-

svarar begärd budgetjustering för citybadet. 

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och inve-

steringar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 
 

§ 131 
Nya Solberga BP, anläggande av 11-manna konstgräsfotbollsplan 
med tillhörande omklädningsbyggnad och klubbhus 
Genomförandebeslut 
Dnr: 412-963-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

1. Idrottsnämnden godkänner anläggande av en 11-manna konstgräsfotbollsplan med 

kringliggande idrottsytor till en maximal nettokostnad av 26,5 mnkr. Genomförandet av 

projekt beställs av fastighetskontoret. 

2. I första hand ska det nya klubbhuset ägas och finansieras av Solberga BK som också ska 

upphandla en extern part för byggnationen. Staden ska till klubben upplåta mark med 

arrende. Klubben ska erhålla ett bidrag om 1 mnkr som ersättning för det tidigare klubb-

huset.  

3. I det fall en överenskommelse inte kan träffas mellan Solberga BK och en extern part 

ska staden äga och uppföra omklädningsbyggnad och klubbhus som ska finansieras 

genom bidrag på 3,0 mnkr från föreningen. 

4. Idrottsförvaltningen får i uppdrag att upprätta ett internhyresavtal med fastighetskonto-

ret för nya Solberga BP om sammanlagt 1,7 mnkr år 1. 
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5. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsens ekonomiutskott efter idrottsnämndens beslut. 

 

Ärendet 
Ett reviderat inriktningsbeslut att anlägga en ny 11-manna konstgräsfotbollsplan med tillhö-

rande omklädningsbyggnad fattades av idrottsnämnden och fastighetsnämnden i juni 2012. 

Den nya planen som är en ersättning för nuvarande Solberga BP, kommer att ligga cirka  

250 meter öster om den gamla. På den gamla planen kommer bostäder att byggas i form av 

flerfamiljshus. Rivning av den gamla planen innefattar även rivning av befintlig omklädnings-

byggnad samt ett äldre klubbhus som ägs av Solberga BK.  

 

Klubben har tidigare ansökt om och fått bidrag med sammanlagt 3,0 mnkr från Idrottslyftet 

och Allmänna arvsfonden för ett nytt klubbhus. Staden anslår också 1,0 mnkr i ersättning för 

gamla klubbhuset. Kostnaden för hela projektet inklusive klubbhuset beräknas uppgå till  

30,5 mnkr. Stadens budgetram för projektet uppgår till 27,5 mnkr och förutsättningen för att 

klubbhuset ska kunna ingå i projektet och entreprenaden som staden handlar upp, är därför att 

föreningen bidrar med de 3,0 mnkr som man fått.  

 

Enligt gällande investeringsregler som staden tillämpar, kan klubbhuset ingå en gemensam 

entreprenad om staden också ska äga byggnaden. Föreningen kan då för att erhålla en mycket 

förmånlig hyra under kommande 25-årsperiod, lämna de medel man erhållit från Idrottslyftet 

och Allmänna arvsfonden som bidrag till staden. Staden kan då ta hänsyn till detta vid hyres-

sättningen av klubbhuset. Att först bygga ett klubbhus och därefter upprätta ett arrendeavtal är 

heller ingen lösning eftersom detta strider mot jordabalken.   

 

Eftersom föreningen i underhandskontakter med idrottsförvaltningen också sagt att man inte 

har kompetens eller resurser för att själva handla upp en entreprenad för att bygga ett klubb-

hus på mark som fastighetskontoret arrenderar ut, så kan det heller inte bli aktuellt med något 

arrende. Något som också talar för att omklädningsbyggnad och klubbhus ska ingå i samma 

entreprenad är att dessa bör byggas och vara klara samtidigt och att det krävs såväl tidsmässig 

som teknisk samordning mellan dessa, till exempel då det gäller anslutning av el, vatten och 

avlopp.  

 

En överenskommelse om ägandet av klubbhuset måste träffas innan förfrågningsunderlag 

skickas ut för upphandling, vilket enligt tidsplanen beräknas kunna ske i början av 2015. Om 

inte föreningen accepterar att staden också ska äga klubbhusbyggnaden, kan den inte ingå i 

entreprenaden.     

 

Förvaltningarnas förslag innebär att fastighetskontoret hyr ut hela den nya anläggningen till 

idrottsförvaltningen med självkostnadshyra. Idrottsförvaltningen i sin tur upplåter klubbhus-

byggnaden enligt ett 25-årigt hyresavtal till föreningen. Genom det erhållna bidraget från för-

eningen blir hyran mycket låg och utökningen av projektet med klubbhus blir i princip kost-

nadsneutral för staden. Med en byggstart under våren 2015 kan anläggandet av konstgräs-

planen starta. Med en anläggningstid på minst sex månader beräknas bollplanen, om inget 

oförutsett inträffar, bli klar i slutet av 2015 och bokningsbar från säsongsstart april 2016.  
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Förvaltningens förslag till beslut 

1. Idrottsnämnden godkänner att förvaltningen av fastighetskontoret beställer anläggande av 

en ny 11-manna konstgräsfotbollsplan med tillhörande omklädningsbyggnad och klubb-

hus för totalt 27,5 mnkr netto efter avdrag för erhållet bidrag om 3,0 mnkr från föreningen 

Solberga BK för klubbhuset.  

2.   Förvaltningen får efter hyresmedgivande i kommunstyrelsens ekonomiutskott i uppdrag 

att teckna ett internhyresavtal med fastighetskontoret för nya Solberga BP om 1,7 mnkr  

år 1. 

3.   Ärendet överlämnas till kommunstyrelsens ekonomiutskott efter idrottsnämndens beslut.  

 
Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), tjänstgörande ersättare Axel Nekham (MP) samt le-

damoten Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner anläggande av en 11-manna konstgräsfotbollsplan med 

kringliggande idrottsytor till en maximal nettokostnad av 26,5 mnkr. Genomförandet av 

projekt beställs av fastighetskontoret. 

2. I första hand ska det nya klubbhuset ägas och finansieras av Solberga BK som också ska 

upphandla en extern part för byggnationen. Staden ska till klubben upplåta mark med ar-

rende. Klubben ska erhålla ett bidrag om 1 mnkr som ersättning för det tidigare klubbhu-

set.  

3. I det fall en överenskommelse inte kan träffas mellan Solberga BK och en extern part ska 

staden äga och uppföra omklädningsbyggnad och klubbhus som ska finansieras genom 

bidrag på 3,0 mnkr från föreningen. 

4. Idrottsförvaltningen får i uppdrag att upprätta ett internhyresavtal med fastighetskontoret 

för nya Solberga BP om sammanlagt 1,7 mnkr år 1. 

5. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsens ekonomiutskott efter idrottsnämndens beslut. 

Billy Östh m.fl. (M) och Fredric Ericsson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar enligt  

ordförande Emilia Bjuggrens (S), tjänstgörande ersättare Axel Nekhams (MP) och ledamoten 

Mehdi Oguzsoys (V) förslag till beslut. 
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Deltar inte i beslutet  
Daniele Fava (FP) anmäler att han inte deltar i beslutet. 

 

§ 132 
Nybyggnad av en enkel idrottshall vid Grimstaskolan  
Inriktningsbeslut 
Dnr: 411-1089-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner inriktningsbeslut gällande byggnation av en ny idrottshall  

vid Grimstaskolan, med en beräknad sammanlagd investeringsutgift om cirka  

44,0 mnkr. Inför kommande genomförandebeslut får förvaltningen rätt att av  

fastighetskontoret beställa framtagning av de handlingar som behövs för att genomföra  

projektet.  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna hyresavtal med fastighetskontoret 

om cirka 2,6 mnkr år 1.  

 
Ärendet 

Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen påbörjat arbetet med att undersöka 

möjligheterna för nybyggnation av en fullstor idrottshall vid Grimstaskolan. Hallen ingår i 

uppdraget att bygga fem enkla hallar, vilket medger samordningsvinster i projektering och 

byggnation.  

 

Behovet av nya idrottshallar i Stockholm är stort. Vid Grimstaskolan finns möjlighet att byg-

ga en idrottshall med permanent bygglov. Hallen möjliggör barn och ungdomars idrott på 

kvällar och helger, och kommer även att kunna nyttjas av Grimstaskolan under skoltid för att 

uppfylla idrottsmålen i läroplanen. Hallen har god tillgänglighet, både med kollektivtrafik och 

med bilburen trafik. Hallen är tillgänglig även för funktionshindrade. 

 

Kostnaderna för anläggningen beräknas enligt framtagen kalkyl av fastighetskontoret till sam-

manlagt cirka 44 mnkr, inklusive rivning av en befintlig byggnad, markarbeten etc.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Se under BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Billy Östh m.fl. (M) och Fredric Ericsson (C) lämnar särskilt uttalande och Leif Kroon (KD) 

lämnar ersättaryttrande enligt följande:  

Det är glädjande att arbetet med de fem enklare idrottshallar som vi inom Alliansen avsatte 

pengar till i budgeten för 2014 går framåt. Totalt avsattes 100 miljoner kronor till de fem 

enklare hallarna, något som grundade sig i det ärende om enklare hallar som behandlades i 

idrottsnämnden i mars 2013. Det är därför bekymmersamt att hallen vid Grimstaskolan, 

som är en av de fem hallarna, nu är budgeterad till 44 miljoner kronor. Frågan är vad detta 

får för konsekvenser för de resterande hallarna som alla är mycket angelägna investeringar. 

Vi anser därför att idrottsnämnden istället bör uppdra åt förvaltningen att återkomma med 

förslag på en ny placering som inte kräver lika omfattande markarbete. Detta för att hålla 

kostnaderna nere.  

 

Den nya majoriteten har förvisso utökat idrottsnämndens investeringsram, men dessa 

pengar kommer inte räcka långt om kostnadsutvecklingen fortsätter i den här takten. 

Idrottsnämnden har ett ansvar att, oavsett investeringsram, värna skattebetalarnas pengar 

och använda dessa på ett effektivt sätt. Vi hoppas att den nya majoriteten tar vid där 

Alliansen lämnade. Detta för att stockholmarna faktiskt ska få fler anläggningar för 

pengarna.   

 

 
§ 133 
Stockholms stads debitering av ideella fritidsbåtsklubbar anslutna 
till fritidsbåtarnas centralorganisationer Saltsjön Mälarens 
Båtförbund eller Stockholms Seglarförbund 
Dnr 424-1129-2014 

 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden fastställer den av förvaltningen redovisade debiteringsmodellen att gälla 

från och med båtsäsongen 2015. 

 

2. Idrottsnämnder fastställer den av förvaltningen redovisade avgiften för båtsporten att 

gälla säsongen 2015. 

 

 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade våren 2014 om en ny policy för fritidsbåtslivet i Stockholm. 

Policyn behandlar frågor om fritidsbåtens betydelse för Stockholm, staden på vatten. Policyn 

ska enligt beslutet kompletteras med nya långsiktiga fritidsbåtsavtal och en ny debiteringsmo-

dell för ideella fritidsbåtsklubbar i Stockholm. Debiteringen av båtklubbarna för hamnar och 

uppläggningsområden har utretts under en längre tid. I detta tjänsteutlåtande redovisas ett 

förslag till debiteringsmodell som även är förankrat inom Fritidsbåtslivets förhandlingsdele-

gation i Stockholm (FFD), där bland annat fritidsbåtslivets centralorganisationer Saltsjön 

Mälarens Båtförbund och Stockholms Seglarförbund ingår. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Se under BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 134 
Högdalshallen, renovering av reningsverk m.m.  
Inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr 324-1139-2014 

 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till renovering av Högdalshallens renings-

verk m.m. till en sammanlagd investeringsutgift om 42,4 mnkr, som idrottsförvaltnin-

gen beställer av fastighetskontoret för utförande. 

 

2. Idrottsnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsens ekonomiutskott för god-

kännande av hyrestillägget på 2,6 mnkr till följd av investeringen. 

3. Idrottsnämnden ger, efter godkännande i kommunstyrelsens ekonomiutskott, förvalt-

ningen rätt att teckna erforderligt tillägg till nuvarande hyresavtal med fastighetskon-

toret om 2,6 mnkr år 1.  

 

Ärendet 
I början av 2000-talet gjordes en del upprustningsarbeten i Högdalens sim- och idrottshall, då 

bland annat ett nytt ventilationssystem installerades med ett nytt fläktrum som byggdes på 

taket till anläggningen. Under 2014 har också skett en upprustning av fasaden och byte av 

fönster. Nu har tidens tand gnagt och nått vattenreningsinstallationerna och de konstruktioner 

och ytskikt som också berörs då reningsverket ska rustas upp. För att uppfylla dagens krav på 

god vattenkvalitet, föreslås att samtliga bassänger förses med separata reningskretsar. Den 

föreslagna lösningen med ombyggda skvalprännor, slutna sandfilter och sluten slamvattentank 

i processrummet för också med sig en hel del andra åtgärder på bygg- och konstruktionssidan, 

av ytskikt och tekniska installationer.  

 

Det är angeläget att utföra arbetena under 2015. Dels av miljö- och åldersskäl och dels för att 

idrotts- och motionsverksamheten i anläggningen drivs på entreprenad och det finns ett tidi-

gare träffat avtal mellan idrottsförvaltningen och entreprenören om att en upprustning av vat-

tenreningsanläggningen kommer att ske. Enligt det avtalet får åtgärderna ta högst sju månader 

i anspråk. Detta ligger till grund för den föreslagna tidsplanen. Av dessa skäl är det viktigt att 

ett genomförandebeslut kan fattas så snart som möjligt för att en upphandling av projektet ska 
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kunna ske i början av 2015. De förslagna åtgärderna beräknas förlänga den tekniska livsläng-

den på badet med minst 20 år. 

   

Förvaltningens förslag till beslut 

Se under BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Billy Östh m.fl. (M), Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson (C) lämnar särskilt uttalande 

och Leif Kroon (KD) lämnar ersättaryttrande enligt följande:  

 

Att Stockholm har fungerande och attraktiva simhallar är viktigt, inte minst ur ett 

folkhälsoperspektiv. Vi vet sedan tidigare att simning är den mest populära idrotten bland 

personer som annars inte skulle idrotta och det är därför viktigt att vi har bra anläggningar för 

att möta dessa personers önskemål och behov. Däremot är det problematiskt att investeringen, 

sedan nämnden antog underlaget för investeringsplan i våras, har ökat från 10,5 miljoner 

kronor till 42,5 miljoner kronor – en ökning med 400 procent. 

 

Den nya majoriteten har förvisso utökat idrottsnämndens investeringsram, men dessa pengar 

kommer inte räcka långt om kostnadsutvecklingen fortsätter i den här takten. Idrottsnämnden 

har ett ansvar att, oavsett investeringsram, värna skattebetalarnas pengar och använda dessa 

på ett effektivt sätt. Vi hoppas att den nya majoriteten tar vid där alliansen lämnade. Detta för 

att stockholmarna faktiskt ska få fler anläggningar för pengarna.   

 

 

§ 135 
Byggnation av ny läktare med tillhörande servicebyggnad på 
Grimsta IP   
Reviderat genomförandebeslut     
Dnr 412-514-2013 

 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner en höjning av investeringsutgiften till sammanlagt 58,0 

mnkr för byggnation av ny läktare på Grimsta IP med tillhörande servicelokaler som 

ersätter idrottsnämndens tidigare genomförandebeslut från mars 2014. Beslutet gäller 

enbart om tidigare beslutade 47,0 mnkr flyttas till 2015 års investeringsram och utökas 

med 11,0 mnkr. 
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2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkännande av hyres-

höjningen om sammanlagt cirka 5,1 mnkr år 1 till följd av en höjning av investerings-

utgiften. 

 

3. Idrottsnämnden godkänner, efter medgivande av kommunstyrelsens ekonomiutskott, ett 

utökat hyrestillägg om sammanlagt 5,1 mnkr år 1, till följd av en höjning av 

investeringsutgiften. 

 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

För att Brommapojkarna ska få fortsätta att spela fotboll i Superettan respektive Allsvenskan 

krävs bland annat en läktarkapacitet på 3 000 platser med ryggstöd under tak, enligt Svenska 

Fotbollförbundets manual. Dagens läktare på Grimsta idrottsplats har en kapacitet på cirka  

1 000 platser med ryggstöd under tak. Matcherna på Grimsta IP spelas idag på dispens. En ny 

läktare behöver vara klar till säsongstart 2015.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Se under BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Deltar inte i beslutet 
Billy Östh m.fl. (M) och Fredric Ericsson (C) anmäler att de inte deltar i beslutet.  

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), tjänstgörande ersättare Axel Nekham (MP) samt ledamoten Mehdi 

Oguzsoy (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Med uppemot 4 000 aktiva spelare är Brommapojkarna Europas största fotbollsförening. 

En fjärdedel av verksamheten är dam- och flickfotboll. Vi ska vara stolta över att förenin-

gsverksamheten frodas i Stockholm och att många av Stockholmslagen befinner sig högt 

upp i seriesystemet. Det inspirerar dagens barn och unga och är en av anledningarna till att 

den nya majoriteten nu kommer att rusta upp Kanalplan och Stockholms stadion till dam-

allsvensk standard. 

  

Dock ser den nya majoriteten att det finns problem i hur specialidrottsförbundens krav på 

elitarenor formuleras. Kraven som ställs av specialidrottsförbunden är ensidiga och innebär 

stora kostnader för kommunerna. Självklart ska anläggningarna hålla så pass bra kvalitet 

att de ger utövare och supportrar en bra upplevelse. Men arenakraven måste bli bättre an-
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passade till kommunernas och föreningarnas behov. Problemet med specialidrottsförbun-

dens krav är att de styr pengar bort från investeringar i barn- och ungdomsverksamhet. 

Situationen är olycklig och kan skada allmänhetens tilltro till idrottsrörelsen. Arenakraven 

måste vara anpassade till den verklighet som kommunerna och andra arenaägare verkar i 

och bör utformas i dialog med kommunerna.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Billy Östh m.fl. (M) och Fredric Ericsson (C) lämnar särskilt uttalande och Leif Kroon (KD) 

lämnar ersättaryttrande enligt följande: 

När inriktningsbeslutet för läktarbygget på Grimsta IP behandlades i idrottsnämnden den 

19 november 2013 så beslutade nämnder enligt följande: 

”investeringen ska inrymmas inom den givna projektbudgeten på 47 miljoner kronor som 

anslagits i Stockholms stads budget för 2014.” 

 

Vidare anförde nämnden: 

”projektbudgeten är fastställd till 47 miljoner kronor och får inte överträdas. Exakt hur 

detta kommer att påverka innehåll och kvalitet i anbudsförslagen är oklart, men en 

eventuell överskridning av projektbudgeten får inte belasta idrottsnämndens ordinarie 

investeringsram.”  

 

Syftet med att begränsa projektets budget till 47 miljoner kronor var att Alliansen inte ville 

tränga undan angelägna breddidrottsinvesteringar till förmån för en elitanläggning. Siffran 

47 miljoner kronor var väl förankrad med berörda förvaltningar och bedömdes som fullt 

tillräcklig.  

  

Det är därför ytterst olyckligt att den nya majoriteten nu går fram med detta förslag till be-

slut som direkt går emot det beslut som idrottsnämnden tidigare beslutat om. Förutom att 

projektets investeringsram utökas så kan man i ärendet utläsa att någon extern finansiering 

inte är säkrad. Det innebär i praktiken att den oro som idrottsnämnden uttryckte i samband 

med inriktningsbeslutet i november förra året riskerar att bli verklighet när 11 miljoner 

måste fördelas om inom ram.  

 

Vi anser, precis som tidigare, att Svenska Fotbollförbundets (SvFF) nya arenamanual stäl-

ler orimligt stora krav på kommuner runt om i landet i fråga om investeringar. Förutom 

höga kostnader för kommunerna så innebär varje krona vi investerar i elitidrottens anlägg-

ningar en krona mindre till breddidrottsanläggningar. Det tycker vi är fel och det strider 

mot de fastslagna grunder som en enig idrottsnämnd beslutat i och med det idrottspolitiska 

programmet.  

 

Under normala förhållanden hade vi valt att yrka avslag på idrottsförvaltningens förslag till 

beslut men med respekt för den överenskommelse som finns i övergången mellan den nya 

majoriteten och Alliansen så avstår vi från att delta i beslutet. 
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§ 136 
Val till rådet för funktionshinderfrågor 
Dnr 407-1064-2014 

 
 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Nämnden beslutar att utse de ledamöter till nämndens råd för funktionshinderfrågor som 

HSO Stockholms stad nominerat för 2015-2018 enligt följande: 

 

Från DHR (DHR – Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet – Stockholm) 

Rudolfsson Therese  

Från HSO (Handikappföreningarnas samarbetsorgan i Stockholms stad) 

Back Dolores               

Hemmaförening: Neuroförbundet Stockholm 

Delvert Jan  

Hemmaförening: Storstockholms lokalförening av Personskadeförbundet RTP 

Holmgren Leif  

Hemmaförening: Föreningen för Rörelsehindrade Barn och Ungdomar, RBU, i Stockholms 

län. 

Slätt Robin  

Hemmaförening: Föreningen för Hörselskadade och Döva Barn med Familjer, FHDBF 

Söderbärj Eva  

Hemmaförening: FUB Stockholm – För barn, unga och vuxna med utvecklingsstörning 

Samuelsson Boris  

Från SRF (Synskadades Riksförbund Stockholms stad) 

 

 

Ärendet 

HSO Stockholms stad samordnar nomineringarna till stadsdelsnämndernas, facknämndernas  

och bolagens råd för funktionshinderfrågor i samverkan med funktionshinderföreningar inom  

och utanför HSO. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Se under BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 137 
Information och övriga frågor  
 

A.  Anmälan av skrivelse från (M), (FP), (C), (KD) 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Skrivelsen lämnas till förvaltningen för beredning 

 

Till  

Idrottsnämnden  
 

Spontanidrott i hela Stockholm  
Sedan 2007 har projektet Järva idrott funnits och verkat i stadsdelarna runt Järvafältet. 

Under åren har de haft olika typer av aktiviteter med alltifrån må-bra kurser till 

spontanidrott, temadagar, ridning, simning och drive in-fotboll. Det senare har skett 

tillsammans med Djurgårdens IF Fotboll inom ramen för Djurgårdsandan och varit mycket 

välbesökt och uppskattat. 

  

Målgruppen har främst varit att nå och aktivera barn och unga runt Järvafältet och totalt 

har verksamheten över 50 000 deltagartillfällen per år. Förutom att verksamheten gett barn 

och unga möjligheten att testa olika idrotter, utvecklas och få mersmak på vad idrotten kan 

ge så har det också bidragit till att skapa trygghet i dessa områden.  

 

Projektet startade inom ramen för stadens ytterstadsarbete och finansierades då av pengar 

som avsatts särskilt till projekt som syftade till att bidra till en positiv utveckling i dessa 

områden. Idrottsnämnden övertog efter ett tag ansvaret för verksamheten från 

stadsledningskontoret då tanken från början var att alla ytterstadsprojekt skulle in i den 

ordinarie linjeverksamheten. Redan då bedömdes projektbudgeten vara för stor för 

nämnden att rymma inom ram. Projektet ansågs dock vara angeläget för stadens 

ytterstadsarbete och ett undantag gjordes då finansieringen fortsatte att ske centralt ifrån, 

även om idrottsnämnden formellt var den instans som beviljade bidraget till verksamheten.  

 

När den nya majoriteten nu presenterat sin budget för 2015 så läggs stadens organisation 

för ytterstadsarbetet ner. Det innebär i praktiken att man drar undan den 

finansieringslösning som varit verksamhetens utgångpunkt under alla dessa år. Samtidigt 

kan inte vi se att majoriteten utökar idrottsnämndens driftbudget så pass mycket att Järva 

idrotts verksamhet kan rymmas inom den.  

 

Många aktiva har hört av sig till oss och är bekymrade över huruvida verksamheten 

kommer att finnas kvar eller inte. För oss är detta en prioriterad verksamhet som helt går i 

linje med stadens ambitioner och mål i det idrottspolitiska programmet.  

Med anledning av det önskar vi svar på följande frågor:  

 

1. Vad händer med Järva idrott och dess verksamheter framöver?  

 

2. Vad finns det för möjligheter att rymma verksamheten inom idrottsnämndens driftsram?  

 

Billy Östh m.fl. (M), Daniele Fava (FP), Fredric Ericsson (C), Leif Kroon (KD) 
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B.  

Förvaltningschef Olof Öhman började med att informera om Järva idrott. Där kommer för-

valtningen i samråd med stadsledningskontoret att förlänga avtalet till och med mars månad 

2015 för att samma månad presentera idrottsnämnden ett ärende om fortsättningen för detta. 

Förvaltningen kommer att begära medel ur den centrala medelsreserven för detta. 

 

C.  

Olof Öhman fortsatte med att informera om den utbildningsdag för den nya nämnden som 

kommer att hållas den 22 januari 2015 och med den påföljande överlämningsmiddagen för 

den gamla och den nya nämnden den kvällen. 

      

 

 
 

Idrottsnämnden tackade för informationen och ordföranden Emilia Bjuggren önskade 

alla i idrottsnämnden och förvaltningen en riktigt God Jul och Gott Nytt År och tack-

ade för ett gott arbete det gångna året 2014! 

 

 

 

________ 

 


